
Mr. President,

First of all, allow me to extended my deepest gratitude for the invitation extended to the Kingdom of Saudi Arabia to attend this conference, I would also like to praise its quintessential idea as well as the efforts of those in charge of it, and the best wishes for the success of its deliberation. 

Mr. President

Ladies and gentlemen 

The Kingdom of Saudi Arabia is among the leading countries that offers financial assistance to enhance the development efforts in developing countries. In this regard, the KSA has provided nearly 90 billion USD worth of aid, amounting to approximately 1.2% of its Gross Domestic Product for the last four years. The KSA has therefore, by far, exceeded the 0.7% set by the UN. Offered assistance varied in form, ranging from grants to implement development projects, to urgent relief assistance, mitigation of disaster consequences, and facilitated loans to boost development in developing countries. Within the framework of its incessant efforts to reinforce the development of the developing countries, KSA comes second in the world in terms of foreign workers remittances.

Mr. President

Ladies and gentlemen 

Disasters hinder development. Therefore, the international community must take action to reduce disasters and address their ensuing losses. In that regard, the KSA has readily undertaken its share of the efforts, for instance: 

1. Addressing the destructive consequences of earthquakes in Algeria, Yemen, Morocco, Pakistan, Turkey and other countries, offering approximately 800 million USD worth of development assistance.  

2. On account of the Tsunami wave train that hit some east Asian countries, the KSA was prompt to offer assistance, sending through urgent relief aid. The KSA also contributed in the reconstruction and rehabilitation projects, with total amount exceeding 430 million USD. 

3. The KSA assisted Bangladesh in addressing the devastation caused by the hurricanes that hit the country from time to time. Saudi Arabia thus offered nearly 107 million USD for the rebuilding of the hurricane-damaged areas, by erecting versatile buildings that can be used as shelters when hurricanes strike. Also, breakwaters, roads and early alarm systems were established. 

4. In a step taken to handle the consequences of drought in African countries, the KSA offered a grant of 230 million USD to implement a four-stage well-drilling program in African Sahel countries, during which nearly 5,400 wells were dug. 

5. The KSA offered one billion dollar contribution to the Islamic Solidarity Fund for Development (ISFD), managed by the Islamic Development Bank (IDB).

6. As part of its efforts aimed at assisting countries in handling natural and human disasters, the KSA contributed in the reconstruction of Lebanon, in the wake of the civil war. The KSA offered nearly 380 million USD for the implementation of 46 reconstruction projects across the country. Saudi Arabia also donated a total of 500 million USD for the reconstruction of towns and villages damaged by the Israeli aggression on Lebanon in 2006. The KSA also contributed a total amount of one billion USD for the reconstruction of Gaza Strip destroyed by the Israeli aggression on the strip in 2008.

7. Among the efforts exerted by the KSA to alleviate the suffering of individuals who suffer from epidemics such as aids, TB, malaria and river blindness, the KSA has offered approximately 48 million USD for the River Blindness Program in Africa. The KSA also donated an amount of 31.5 million USD for the Global Fund to Fight AIDS, Tuberculosis, Malaria, and the Guinea worm eradication program. The Guinea worm was, in fact, eradicated in 15 out of 20 African countries.  

Mr. President

Ladies and gentlemen 

The Kingdom of Saudi Arabia, being itself a developing country that shares the same conditions, needs and requirements of other developing nations, believes in the importance of extending assistance to other countries so as to mitigate the losses of disasters they face. In that vein, the KSA shall pursue its endeavors within the larger context of international efforts. 

Thank you.

السيد الرئيس : -
أسمحوا لي في البداية أن أتوجه لكم بالشكر على دعوة المملكة لحضور الاجتماع وأن أشيد بفكرته والقائمين عليه, مع تمنياتنا لأعماله بالنجاح .

السيد الرئيس 
السيدات  والسادة 

تعتبر المملكة العربية السعودية من الدول الرائدة في تقديم العون المادي لدعم جهود التنمية في الدول النامية , ويبلغ ما قدمته في هذا الخصوص حوالي 90مليار دولار ,  ويصل حوالي 1.2% من  إجمالي الناتج المحلي للسنوات الاربع الماضية , وهي بذلك تتجاوز النسبة التي حددتها الأمم المتحدة لتقديم العون للدول النامية والمحددة بـــ 7,% .  وقد تنوعت أشكال الدعم المقدمة من المملكة بين تقديم المنح لتنفيذ مشاريع تنموية أو مساعدات إغاثية عاجلة أو التخفيف من أثار الكوارث وبين تقديم القروض الميسرة لدعم عجلة التنمية في الدول النامية . واستكمالاً لحلقة جهودها في دعم التنمية فان المملكة تعتبر ثاني أكبر دولة في العالم من حيث حجم التحويلات المالية للعمالة .

السيد الرئيس 

السيدات  والسادة:
إن حدوث الكوارث عمل يعيق التنمية لذا لابد من قيام المجتمع الدولي بجهود للحد منها ومعالجة آثارها , وفي هذا السياق فقد شاركت المملكة المجتمع الدولي بهذه الجهود ومن أمثلة جهودها في هذا المجال :-

1. مواجهة الآثار المدمرة للزلازل في كل من الجزائر واليمن والمغرب وباكستان وتركيا وغيرها بتقديم مساعدات إنمائية وتنموية تقدر قيمتها الإجمالية بحوالي 800 مليون دولار .
2. نتيجة للمد البحري الذي تعرضت له بعض دول شرق أسيا , سارعت المملكة بتقديم العون للتقليل من آثارة فقدمت المساعدات الاغاثية العاجلة وساهمت في بناء مشاريع إعادة الأعمار بمبالغ تجاوزت 430 مليون دولار .
3. ساهمت المملكة في مساعدة جمهورية بنجلاديش على مواجهة الأضرار الناتجة عن كوارث الاعاصير التي تتعرض لها بين الحين والآخر فقدمت حوالي 107 مليون دولار لإعادة تأهيل منطقة الأعاصير بإنشاء مباني متعددة الأغراض تستخدم وقت الأعاصير كملاجي كما تم بناء كواسر أمواج وطرق ونظام إنذار مبكر .
4. مساهمة من المملكة في مواجهة أثار الجفاف في الدول الافريقية قدمت منحة مقدارها 230 مليون دولار لتنفيذ برنامج لحفر آبار في دول الساحل الافريقي وقد نفذته المملكة على أربع مراحل تم خلالها حفر حوالي 5400 بئر .
5. قدمت المملكة مبلغ مليار دولار مساهمة منها في صندوق مكافحة الفقر الذي يديره البنك الإسلامي للتنمية . 
6. ضمن جهودها في مساعدة الدول لمواجهة الكوارث الطبيعية والبشرية ساهمت المملكة في إعادة إعمار لبنان بعد الحرب الأهلية فقدمت حوالي 380 مليون دولار لتنفيذ 46 مشروع إعادة بناء في كافة أنحاء البلاد , كما قدمت بمبلغ 500 مليون دولار لإعادة إعمار القرى والبلدات التي تضررت من الاعتداء الإسرائيلي على لبنان عام 2006م. كما قدمت مبلغ مليار دولار لإعادة إعمار قطاع غزه بعد العدوان الاسرائيلي عليه في عام 2008م.
7. ومن مساهمات المملكة في التقليل من آثار الكوارث جهودها في الرفع من معاناة البشر الذين يواجهون أوبئة صحية مثل أمراض الايدز والسل والملاريا والعمى النهري , فقدمت المملكة بهذا الخصوص حوالي 48 مليون دولار للبرنامج الافريقي لمكافحة العمى النهري في دول أفريقيا . كما  ساهمت بمبلغ 31.5  مليون دولار في الصندوق العالمي لمكافحة الايدز والسل والملاريا وإبادة الدودة الغينية .
السيد الرئيس 

السيدات والسادة
إن المملكة العربية السعودية وانطلاقاً من موقعها كدولة نامية تعيش ظروف الدول النامية وتعرف حاجاتها ومتطلباتها تؤمن بأهمية مد يد العون لهذه الدول للتقليل من آثار الكوارث التي تواجهها وستواصل جهودها في هذا الشأن ضمن المنظومة الدولية .

وشكراً ,,,



The speech of the Delegation of the Kingdom of Saudi Arabia 


to the Second Session of the Global Platform for Disaster Risk Reduction, scheduled to take place in Geneva, Switzerland, 


on 16th – 19th June, 2009.





كلمة وفد المملكة العربية السعودية في اجتماعات الدورة الثانية للإستراتيجية الدولية للتقليل من الكوارث (ISDR ) والبرنامج العالمي لتقليل مخاطر الكوارث التي تعقد خلال الفترة   23-26 جمادى الآخرة 1430هـ الموافق 16-19 يونيو 2009م


جنيف – سويسرا
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